
                                PROTOKÓŁ   NR XI/2011 
z Sesji Rady Miejskiej w Tłuszczu ,

która  odbyła się  w sali konferencyjnej  Urzędu  Miejskiego w 
Tłuszczu w dniu  28 grudnia 2011 roku. 

Początek  godz. 13 00

Zakończenie  godz.  17 40

            W Sesji Rady Miejskiej  w Tłuszczu  na stan  15 radnych  uczestniczyło 
15 radnych, co stanowi  100  %  składu radnych.
Listy obecności radnych , sołtysów, przewodniczących rad osiedlowych i gości 
zaproszonych  stanowią załączniki Nr 1,2,3 i 4 do niniejszego protokółu.

Ad1.Otwarcia XI  Sesji  Rady  Miejskiej  w Tłuszczu dokonał Przewodniczący 
Rady Krzysztof Gajcy , stwierdzając  quorum, w związku  z czym obrady i 
podejmowane  uchwały będą  prawomocne

Przewodniczący Rady  odczytał  porządek obrad.

Radny Stefan Mikiciuk zgłosił wniosek :

        O wprowadzenie do porządku obrad w punkcie 5 – Przedstawienie Planów 
        Pracy Komisji Rady na 2012 rok.

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie powyższy wniosek.

Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie przyjęła powyższy wniosek.

Burmistrz  Paweł Marcin Bednarczyk zgłosił wniosek:

          o  wprowadzenie do porządku  obrad w pkt. 4i   projektu uchwały w 
         sprawie upoważnienia Burmistrza Tłuszcza do zaciągnięcia zobowiązania 
         wekslowego z przeznaczeniem na zabezpieczenie realizacji projektu 
         kluczowego realizowanego przez Samorząd Województwa  Mazowieckiego 
        w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 
        Mazowieckiego 2007-2013, działania II – Przyspieszenie e-Rozwoju 
        Mazowsza, poddziałania 2.2 Rozwój e-usług i ich dostępu w ramach 



        Mazowieckiej Sieci Społeczeństwa Informacyjnego „ M@zowszanie.” 
Burmistrz powiedział, że ta uchwała jest potrzebna, abyśmy mogli realizować w 
Centrum Kultury ten projekt. Polega on na tym, że Samorząd Województwa 
Mazowieckiego wyposaży nam pomieszczenie w sprzęt komputerowy.

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie powyższy wniosek.

Rada Miejska w Tłuszczu powyższy wniosek przyjęła jednogłośnie.

Przewodniczący  Rady poddał pod głosowanie porządek obrad po 
wprowadzeniu powyższych zmian .

Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie przyjęła porządek obrad z 
proponowanymi zmianami .

Przewodniczący Rady  odczytał wystąpienia pokontrolne z przeprowadzonej 
kontroli kompleksowej w Urzędzie Miejskim w Tłuszczu przez Regionalną Izbę 
Obrachunkową w Warszawie w dniach od 13 września do 2 grudnia 2011r. 
Kontrolą objęto okres od dnia 01.01.2010r. do 31.12.2010r. 
Wystąpienia pokontrolne stanowią załącznik nr 5 do niniejszego protokółu.

Ad2.  Sprawozdanie  z  działalności  Burmistrza  w  okresie  międzysesyjnym 
przedstawił Burmistrz Tłuszcza Paweł Marcin Bednarczyk według załącznika nr 
6 do niniejszego protokółu.

Ad3. Protokół z X Sesji Rady Miejskiej w Tłuszczu przyjęto jednogłośnie .

Ad4. Podjęcie uchwał :

a) w sprawie zmiany Uchwały Rady Miejskiej w Tłuszczu Nr 
V/38/2011 z dnia 29 marca 2011 w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Tłuszcz  na lata 2011-2020.

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały .

Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XI/109/2011 w 
sprawie  zmiany Uchwały Rady Miejskiej w Tłuszczu Nr V/38/2011 z dnia 29 
marca 2011 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Tłuszcz na 
lata 2011-2020, załącznik nr 7 do niniejszego protokółu.

b) w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej na rok 2011.

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.
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Pani Skarbnik Gminy zgłosiła następujące autopoprawki:

- ZGKiM w Tłuszczu zwraca się o uwzględnienie nowego podziału dotacji na 
zakupy inwestycyjne i środki trwałe na najbliższej Sesji Rady w sposób 
następujący:
> zakup rębaka    - 36 500 zł 
> zakup kosiarki  - 15 100 zł 
> termomodernizacja budynku ul. Warszaska 7 -  59 885,57 zł
> komórki ul. Warszawska 7   - 4 000 zł 
> wymiana okien w budynkach na ulicach Parkowa 1 i Parkowa 5, Szeroka 27 
   - 9138,51 zł
> ocieplenie ściany w budynku ul. Szeroka 27 - 6960 zł,
> zakup GPS do samochodów  - 6250 zł
> częściowe  pokrycie zakupu zamiatarki – 15 065,92 zł
Jeżeli Państwo wyrazicie zgodę na wprowadzenie tej autopoprawki, to kwota 
dotacji nie ulegnie zmianie, zmieni się  załącznik nr 6 tzn. zmienią się tylko 
zapisy.

- 22 grudnia 2011 roku wpłynął wniosek od Zespołu Szkół w Mokrej Wsi o 
przesunięcia w budżecie na 2011 r  w związku ze zmianą wysokości transzy od 
Mazowieckiej Jednostki Wdrażania Programów Unijnych na realizację projektu 
pn. „ Najlepszy start, zabawa, edukacja, rozwój” .
Proponuje się następujące zmiany :
w dochodach  w :
dz. 801 rozdz. 80104 § 2007- dotacje celowe realizowane w ramach programów 
z udziałem środków europejskich zwiększenie o kwotę 2040 zł , a w § 2009 
zmniejszenie o kwotę 2040 zł,
w wydatkach proponuje się :
dz. 801 rozdz. 80104 § 3027 – wydatki osobowe nie zaliczane do wynagrodzeń 
zwiększenie o kwotę  30,98 zł , a w § 3029 zmniejszenie o kwotę 30,98 zł,
w § 4017 – wynagrodzenia osobowe pracowników proponuje się zwiększenie o 
603,63 zł, w § 4019 zmniejszenie o 603,63 zł,
w § 40 117 – składki na ubezpieczenie społeczne , proponuje się zwiększyć o 
95,65 zł, a w § 40119 zmniejszyć o 95,65 zł,
w § 4127  zwiększyć o 15,54 zł, a w  § 4129 zmniejszyć o 15,54 zł,
w § 4177- wynagrodzenia bezosobowe , zwiększyć o 443,72 zł, a w § 4179 
zmniejszyć o 443,72 zł ,
w § 4217 – zakup materiałów i wyposażenia, zwiększyć o  308,63 zł, a w § 4219 
zmniejszyć o 308,63 zł,
w § 4227 – zakup środków żywności zwiększyć  o 16,02 zł, a w § 4209 
zmniejszyć o 16,02 zł,
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w § 4247 – zakup pomocy naukowych , zwiększenie o 220,80 zł, a w § 4249 
zmniejszenie o 220,80 zł,
w § 4277 zwiększenie o 11 087 zł, a w § 4279 zmniejszenie o 11 087zł,
w § 4307 – zakup usług pozostałych zwiększenie o 292,96 zł, a w § 4309 
zmniejszenie  o 292,96 zł.
Jeżeli Państwo wyrazicie zgodę na wprowadzenie tych zmian, to plan ogólny 
dochodów i wydatków  nie ulegnie zmianie, natomiast ulegną zmiany w 
załącznikach  dotyczące środków z budżetu unii europejskiej i z budżetu 
krajowego. Ulegnie zmianie plan dochodów  bieżących i w tej uchwale należy 
wprowadzić stosowne zmiany.

- Kolejna autopoprawka dotyczy załącznika nr 3 – wydatki majątkowe w 
zadaniu inwestycyjnym – budowa parkingu w Tłuszczu.
Plan powinien być przy tej pozycji 486 396,50 zł, a dochody własne  
296 396,50 zł .
Zmiana również w zadaniu – wykup gruntu. 
Plan powinien być 254 370 zł, a dochody własne  183 143,93 zł.
Pani Skarbnik dodała, że w międzyczasie  były dokonywane zmiany w budżecie 
Zarządzeniami Burmistrza i plan w niektórych paragrafach uległ zmianie. 
  
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały z naniesionymi 
autopoprawkami.

Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XI/110/2011 w 
sprawie zmiany Uchwały Budżetowej na 2011 rok, załącznik nr 8 do 
niniejszego protokółu.

c) w sprawie zmiany Uchwały Nr V/39/2011 Rady Miejskiej w 
Tłuszczu w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego w 
2011 roku zmienionej Uchwałą Rady Miejskiej Nr V/101/2011 z 
dnia 29 listopada 2011 r. w sprawie zmiany Uchwały  Nr V/39/2011 
Rady Miejskiej w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego.

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.

Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XI/111/2011 w 
sprawie zmiany Uchwały Nr V/39/2011 Rady Miejskiej w Tłuszczu w sprawie 
zaciągnięcia kredytu długoterminowego w 2011 roku zmienionej Uchwałą Rady 
Miejskiej Nr V/101/2011 z dnia 29 listopada 2011 r. w sprawie zmiany Uchwały 
Nr V/39/2011 Rady Miejskiej w sprawie zaciągnięcia kredytu 
długoterminowego, załącznik nr 9 do niniejszego protokółu.
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d) w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej z Banku 
Gospodarstwa Krajowego na wyprzedzające finansowanie zadania 
pt.” Budowa sieci wodociągowej dla mieszkańców wsi Jarzębia 
Łąka i Postoliska „

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.

Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XI/112/2011 w 
sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej z Banku Gospodarstwa 
Krajowego na wyprzedzające finansowanie zadania pt.” Budowa sieci 
wodociągowej dla mieszkańców wsi Jarzębia Łąka i Postoliska ”, załącznik nr 
10 do niniejszego protokółu.

e) w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Tłuszcz na 
lata 2012-2020.

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.

Radny Robert Szydlik : czy jeśli radni chcieliby zgłosić jakieś  wnioski do 
budżetu na 2012 rok  dotyczące przesunięć, to muszą je złożyć  przed 
uchwaleniem WPF, żeby później nie było zaskoczenia. W minionych latach 
bywało tak, że najpierw uchwalano Uchwałę Budżetową, a dopiero po niej 
Wieloletni Program Finansowy, teraz jest odwrócone.  

Pani Skarbnik: tak wynika z przepisów, o tym mówi artykuł 230 ustawy o 
finansach publicznych,  Uchwałę o której mowa czyli w sprawie Wieloletniej 
Prognozy Finansowej, organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego 
podejmuje nie później  niż Uchwałę Budżetową. Uchwałę o Wieloletniej 
Prognozie Finansowej należy podjąć przed Uchwałą Budżetową.  

Radny Szydlik : czy to później nie wyklucza tych zmian budżetowych, o to 
przecież pytałem. 

Pani Skarbnik : o tym znów mówi art. 229, że ta uchwała w sprawie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej  musi być spójna z Uchwałą Budżetową, co 
najmniej w zakresie wyniku budżetu, przychodów, rozchodów .

Przewodniczący Rady  odczytał Uchwałę Nr Wa.432.2011 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 12 grudnia 
2011 roku w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Burmistrza Tłuszcza 
projekcie uchwały o Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Tłuszcz na lata 
2012-2020, która stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokółu .
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Radny Robert Szydlik- Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie 
Burmistrzu . Mam jeszcze jedno pytanie, pojawia się wątpliwość w zmianach do 
budżetu, które Rada chce zaproponować min. nowe zadanie, które kiedyś już się 
pojawiło na obradach Sesji Rady Miejskiej, chodzi o budowę ulicy 
Wołomińskiej. Czy takie zadanie powinno być wpisane w WPF, czy nie musi 
być ono wpisane szczegółowo jako realizacja tego zadania w latach kolejnych. 
Pytam dlatego, żebyśmy nie mieli sprzeczności pomiędzy tymi dwoma 
uchwałami.

Pani Skarbnik - Czy to zadanie będzie  realizowane w 2012 roku?

Radny Robert Szydlik – nie damy rady przez jeden rok, chodzi o to, żebyśmy 
nie mieli sprzeczności z dokumentami.

Pani Skarbnik – proszę Państwa, takie zadanie można wprowadzić nawet w 
ciągu roku . W tej chwili jeżeli wprowadzimy tą zmianę, i wprowadzimy to 
zadanie na kolejny rok jakieś tam kwoty, to wiadomo, że ulegną zmianie 
wydatki i to burzy nam ten załącznik WPF.
Jeżeli Państwo zdecydujecie, że to zadanie nie będzie zrealizowane przez jeden 
rok, to zawsze możemy na kolejnej sesji  wprowadzić i dokonać zmian w WPF.

Radny Robert Szydlik – tutaj Pani Skarbnik to nie dotyczy  przesunięć. 
My tutaj jakby nie zwiększamy tych wskaźników na 2012 rok  Nie zmienią się 
wskaźniki związane z przychodami gminy, z wydatkowaniem tych środków, 
jakby te wskaźniki globalne nie ulegną zmianie. Nie zwiększamy zadłużenia, nie 
zmniejszamy wpływów, nie zwiększamy wydatków, pozostają na tym samym 
poziomie.

Pani Skarbnik -  czy mówimy teraz o 2012 roku, czy to zadanie mamy w 
załączniku inwestycyjnym?

Radny Robert Szydlik – chcemy je wprowadzić. 

Pani Skarbnik – czy to zadanie byłoby realizowane w 2012  i 2013 roku?

Radny Robert Szydlik  - na razie przyjmijmy, że  w 2012 roku, a później 
będziemy  się zastanawiać, o ile będą środki w budżecie, bo trudno mieć 
pewność, że środki później będą. 

Pani Skarbnik – a skąd chcielibyście Państwo te środki przesunąć. Wieloletnia 
prognoza Finansowa musi być spójna z Uchwałą Budżetową. 
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Radny Robert Szydlik – skoro Uchwała Budżetowa  i Wieloletnia Prognoza 
Finansowa muszą być powiązane i musimy mieć tutaj  zgodność, powiem tak,
przesunięcie z innej drogi na drugą drogę, czyli w zasadzie zadanie tego samego 
rodzaju. 

Pani Skarbnik -  to w Wieloletniej Prognozie Finansowej wydatki majątkowe 
nie ulegną  zmianie, tak rozumiem.

Radny Robert Szydlik – tak ,przepraszam  jeszcze poprzeszkadzam Panie 
Przewodniczący, nasz wniosek może spowodować w innych punktach 
przesunięcia pomiędzy,  jednak zmiany, ale nie zmiany zadłużenia gminy ani 
zmniejszenia wpływów do budżetu, jednak powiem otwarcie, tu planowaliśmy 
w tym wniosku pod którym podpisało się 13 radnych, zmiany, które dotyczą 
również paragrafów płacowych, czy paragrafu dotyczącego rezerwy 
budżetowej.

Przewodniczący Rady – należy zapytać Panią Skarbnik, chyba rezerwa 
budżetowa nie ma nic wspólnego z WPF.

Pani Skarbnik -  rezerwa budżetowa jest zaplanowana w wydatkach bieżących. 

Burmistrz -  Szanowni Państwo radni, osobiście nie zgadzam się  na żadne 
zmiany, ani w WPF, ani w projekcie budżetu .
Jeżeli chcecie Państwo takie zmiany wprowadzać, to proszę je przygotować i 
poddać pod głosowanie, bo ja widzę, że dzieje się to samo co zawsze. Jest 
kartka, ja bym przesunął tu, ja przesunę tam , a Pani Skarbnik to zrobi.
Wniosek zmieniający Uchwałę musi być gotowy od początku do końca . 
Dziękuję bardzo.

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Tłuszcz na lata 2012-2020

Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XI/113/2011 w 
sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Tłuszcz na lata 2012-2020, 
załącznik nr 12 do niniejszego protokółu.

f) Uchwała Budżetowa na rok 2012.

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.
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Burmistrz: Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowna  Rado, Drodzy 
Państwo, przedstawiłem projekt budżetu w którym uwzględniłem uwagi 
Regionalnej Izby Obrachunkowej, a następnie uwagi Państwa radnych.
Poważnie potraktowałem uwagi Państwa radnych, co do nie dofinansowania 
3 okręgów wyborczych. Myślę, że przedstawiony prze ze mnie projekt uchwały 
budżetowej został wykonany sprawiedliwie, nikogo z Państwa radnych nie 
krzywdzi. Zdaję sobie sprawę z tego, że mamy ograniczone możliwości 
finansowe i że Gmina nie jest w stanie sprostać wszystkim wnioskom złożonym 
do budżetu. Radni zwrócili mi uwagę na wysoką rezerwę budżetową. Rezerwa 
ta będzie w części przeznaczona na pokrycie kar związanych z legalizacją 
budynku i trybun na stadionie miejskim . 
Dziś nie wiem dokładnie jaka to będzie kwota, myślę że w przedziale 200-
300 000 zł .Takiej kwoty nie jesteśmy w stanie zabezpieczyć w żaden sposób, 
gdyż kar się nie planuje.
Wiem również, że oczekiwania Ochotniczej Straży Pożarnej są dużo większe. 
Na dzień dzisiejszy pilnego remontu oczekuje dach w OSP w Tłuszczu jak 
również projekt rozbudowy OSP w Chrzęsnem. 
Strażacy z Tłuszcza złożyli wniosek o dofinansowanie tej inwestycji, czekamy 
na odpowiedź. Rezerwę tę planuję przeznaczyć też na ten cel, po zapoznaniu się 
z kosztami inwestycji.
Co do zmian uposażeń urzędników, wydaje mi się, że to nie należy do Państwa 
kompetencji. Może to spowodować obniżki pensji, a następnie odpływ kadry.
Dzisiaj przeczytany Protokół  Regionalnej Izby Obrachunkowej pokazuje, jak 
wielkie zaniedbania mamy min. w kwestii pracowników, jak są przygotowani do 
wykonywania swoich obowiązków. Nie jest to tak, że ich wiedza jest mała, jest 
ich po prostu mała ilość, nie są w stanie  sprostać wszystkim aktualnym 
przepisom. Jeśli doprowadzicie Państwo do tego, że  pieniądze które są 
przeznaczone na płace zostaną zmniejszone, to na pewno pogorszy się jakość 
usług świadczonych przez pracowników.
Od mieszkańców płyną takie pozytywne uwagi, że ta obsługa interesanta jest 
coraz lepsza. 
Pragnę również zwrócić Państwa Państwa radnych uwagę na to, na podjęte nie 
tak dawno, bo  dzisiaj zmiany do  Uchwały Budżetowej na 2011 rok . Zostały 
dołożone środki na działalność Rady. Te środki się Państwu skończyły i zostały 
powiększone o kolejne 10 000 zł i wynoszą w tej chwili 243 000 zł.   
W Gminach sąsiednich o podobnej wielkości, o podobnych problemach jak my, 
koszty utrzymania Rady oscylują w kwocie ok. 150 000 zł.

Przewodniczący Rady- czy w tych środkach na Radę , są koszty diet dla 
Sołtysów .

Zastępca Burmistrza – to są środki tylko na obsługę radnych.
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Pani Skarbnik odpowiedziała, że środki na obsługę Rady w tym roku wynoszą 
263 000 zł i na 2012 rok zostały zaplanowane w takiej samej wysokości.
Pan Burmistrz podał kwotę 243 000 zł, a razem z Sołtysami jest to kwota 
263 000 zł. 

Radny Robert Szydlik: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie 
Burmistrzu, Szanowni Państwo. Chciałem zgłosić jakiś  wniosek do budżetu   i 
poprosić Pana Przewodniczącego, aby poddał go pod głosowanie.
Był  komentarz  do wprowadzonych zmian w budżecie i  pytanie jest takie, czy 
ja mogę  się krótko do tego komentarza ustosunkować.
Jeśli chodzi o wysokość środków na Radę, to rzeczywiście wyglądają 
przerażająco. 
Jeśli o mnie chodzi, to może należałoby zrobić jakąś  akcję wzajemnego 
samoograniczania się, np. obniżenia wynagrodzeń i nas i was o jakiś procent, na 
który się umówimy, jestem za takim postulatem.
Rzecz następna Panie Burmistrzu, to nie jest tak, że wszystkie te zmiany 
wprowadzone  tu w budżecie  były ustalane. My doceniamy to, że Pan 
wprowadził do tego  budżetu zmiany, które spowodowały dofinansowanie 
trzech okręgów wyborczych a nawet czterech, które wcześniej nie były w tym 
pierwszym projekcie budżetu dofinansowane na odpowiednim poziomie. Nie 
zmienia to jednak  faktu, że wielokrotnie bywało tak, że myśmy zgłaszali 
wnioski, postulaty do  budżetu, które nie były uwzględniane. Ja rozumiem, że 
to są negocjacje, my o coś zabiegamy, Państwo negocjują z nami. 
Natomiast dopóki mamy do czynienia z negacjami typu nam zależy na tym, na 
tym, na tym, umówmy się, spotkajmy się w pół drogi, jest w porządku. 
Natomiast w sytuacji gdy np. jednego dnia się umawiamy, a ta umowa ustna już 
nie obowiązuje, to my też jakby, no pytanie gdzie jesteśmy, jedna rzecz. 
Druga, Państwo mają do dyspozycji sztab urzędników i mogą zwrócić się 
zawsze o fachową poradę do pracowników, czy prawnych, czy finansowych, my 
jesteśmy tej pomocy pozbawieni. Bywało w przeszłości, że  pytaliśmy Państwa 
o różne interpelacje prawne i śmiem  twierdzić, że nie zawsze dostawaliśmy 
odpowiedzi wyczerpujące. 
Mówił Pan Burmistrz o tym, że trzeba zwiększyć obsadę urzędniczą żeby Urząd 
sprawniej funkcjonował. Ja z tym  też nie chcę polemizować, bo wiem, że są 
Urzędy w okolicy choćby  Radzymin, gdzie to  zatrudnienie jest dużo wyższe, 
być może trzeba w niektórych wydziałach zwiększyć obsadę, natomiast te 
zmiany które były wprowadzone w 2011 roku, jeśli chodzi o kadrę urzędniczą w 
Tłuszczu, to nie były konsultowane. Owszem słyszeliśmy, że ma się pojawić 
nowy pracownik wydziału finansowego, był podział stanowiska-  drogownictwo 
i inwestycje, nikt z radnych nie oponował, ale wiemy też, że  pojawiły się 
zmiany, Pani wybaczy, nic personalnie tu do Pani nie mam, ale pojawienie się 
nowego stanowiska doradcy. Panie Burmistrzu z całym szacunkiem, ale ja sobie 
nie przypominam( radnym jestem od roku), ale sobie nie przypominam, żeby 
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Pan Burmistrz Blusiewicz, czy  Pan Burmistrz Pietrzyk, czy Pan Burmistrz 
Klocek , czy Pan Burmistrz Białek  mieli tutaj stanowisko doradcy. Ja wszystko 
rozumiem, może doradca jest potrzebny, żebyśmy sprawniej realizowali pewne 
zadania, być może ja tutaj się mylę i racji nie mam, ale jeśli widzimy jakby to, 
że tych środków w budżecie nie jest za dużo, dokonujemy cięć, to dokonujmy 
ich jakoś równo. 
Mówi Pan, że w zabraknie w budżecie pieniędzy  na płace, przecież Panowie 
mówili, że nie będzie podwyżek płac w Urzędzie w 2012 roku, więc jak można 
mówić o tym, że tutaj spowoduje to nie utrzymanie kadry na miejscu bądź jej 
odpływ. Była mowa, że nie ma podwyżek, skoro nie ma podwyżek, a kwota na 
płace i pochodne wzrasta o ćwierć miliona złotych, to trudno żeby się Rada do 
takiego wniosku przychylała.
W naszej opinii, ten budżet przeznaczony na płace zwiększyć się powinien, są 
nowi pracownicy merytoryczni, trzeba im zapłacić, ale pytanie, czy aż o tak 
dużą kwotę. W tym wniosku postulujemy zwiększenie o 153 000 zł, ale nie o 
253 000 zł. Mam tu ten wniosek i chciałbym go złożyć na ręce 
Przewodniczącego, ten wniosek podpisało 13 radnych . 

Radny Szydlik odczytał wniosek formalny, który stanowi  załącznik nr  13    do 
niniejszego protokół w sprawie  przyjęcia na dzisiejszej Sesji Rady Miejskiej 
uchwały budżetowej po wprowadzeniu zmian zawartych we wniosku,  w planie 
wydatków  do przedłożonego przez Burmistrza projektu w.w uchwały .
Przy czytaniu uzasadnienia do pkt 1. tj. przeniesienia kwoty 100 000 zł z działu 
750 rozdział 75023” wynagrodzenia i składki od nich naliczane” do działu 801 
rozdział 80104 „wydatki majątkowe” z przeznaczeniem na wymianę instalacji 
centralnego ogrzewania w Przedszkolu Samorządowym Baśniowa Kraina w 
Tłuszczu powiedział: „ W tej sprawie dzwoniłem do Regionalnej Izby 
Obrachunkowej i uzyskałem informacje, że Rada Gminy ma takie kompetencje, 
żeby dokonywać tego typu przesunięć. Także czuję się wprowadzony w błąd, 
jak Pan Burmistrz mówił, że stawia Veto przy takich przesunięciach . Jeśli 
będzie inaczej, przyjdę na sesję i powiem, że diety za tę sesję nie biorę bo 
błądziłem”.   

Burmistrz -  mówił Pan, że nasze umowy nic nie znaczą, zgadza się, trzy razy 
się spotkaliśmy omawiając projekt budżetu i za każdym razem jak widzę, 
Państwo przedstawiacie coraz to nowe roszczenia, żądania, wydaje mi się, że to 
jest niepoważne. Niepoważne traktowanie mnie, niepoważne  traktowanie 
ciężkiej pracy Pani Skarbnik i mieszkańców równie, ale to pozostawiam ich 
ocenie. 
Konsultacje z radnymi o obsadzie w Urzędzie, przepraszam bardzo, ale jest to 
wyłączna kompetencja Burmistrza, zatrudnianie osób w Urzędzie.
Chciałbym również zwrócić Pana uwagę na to, że stanowisko doradcy  w 
Urzędzie za czasów Pana Blusiewicza i Pana Klocka i za czasów części I 
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kadencji Pana Białka, nie miało  zastosowania, wtedy  w ustawie nie było takich 
zapisów, że może istnieć takie stanowisko - doradca  .
Natomiast Pan powiedział, że zatrudniani przeze mnie pracownicy nie są 
merytoryczni i nie wpływają na poprawę obsługi interesantów ani inwestycji i 
innych takich rzeczy, dokładnie już nie pamiętam. Muszę Panu z przykrością 
stwierdzić, że moja Pani doradca jest prawnikiem, jest po skończonej aplikacji 
radcowskiej i wie Pan, mówienie o kimś z takim wykształceniem, że jest nie 
merytoryczny, jest dla mnie  niepoważne.
I teraz takie drobne uwagi jeszcze do Pana Przewodniczącego. Projekt uchwały 
powinien być przedłożony z uzasadnieniem prawnym i faktycznym. Nie wiem 
jak Pan się odniesie do  tego projektu uchwały, wniosku , który został złożony 
przez Państwa radnych tutaj.  Przewodniczący może poddać pod głosowanie 
wniosek kompletny z tym uzasadnieniem prawnym i faktycznym i § 66 Statutu 
mówi o tym, że głosowanie nad poprawkami  poszczególnych paragrafów lub 
ustępów projektu  następuje według kolejności co oznacza, że każdy z tych 
punktów jeżeli będzie przygotowany, musicie Państwo przegłosować 
oddzielnie. Mam nadzieję, że oprócz tego wniosku, przygotowali Państwo 
projekt uchwały tej zmienionej, bo ja sobie nie wyobrażam, żebyśmy przerwali 
w tej chwili  Sesję na trzy godziny, czy dłużej i żeby Pani Skarbnik  poszła do 
swojego pokoju i tą uchwałę po prostu zmieniała. 
Chciałbym się odnieść do tego pisma. Jeśli Państwo radni już tak mocno dbacie 
o Przedszkole, to ja bym pragnął zwrócić również uwagę na to, że to był tylko 
przegląd  5-cio letni, a w innych szkołach np. w szkole podstawowej w 
Tłuszczu, która była w tym roku mocno dofinansowana, mamy decyzję 
Sanepidu o jej zamknięciu, jeżeli nie będą działały łazienki z ciepłą wodą. Tych 
łazienek do dzisiaj nie ma, nie mamy szatni. W innych szkołach jest podobnie. 
To nie jest tak, że mamy tylko Przedszkole. Ja w tych rozmowach z Państwem 
zawarłem w projekcie budżetu projekt modernizacji Przedszkola. 
Rozmawialiśmy o tym, że Przedszkole wymaga jeżeli już, to gruntownej 
termomodernizacji, zaczynając od dachu. Tam jest stropodach i przenikanie 
ciepła przez nieszczelny dach jest największe, także należałoby zacząć od 
dachu, a taka inwestycja wymaga już projektu i pozwolenia na budowę. O tym 
też była mowa. Jakoś Państwo radni nie staracie się tego zauważać
Ja wiem, że w najbliższym czasie musimy wykonać termomodernizację tego 
Przedszkola, ale wydaje mi się że najważniejsze jest wykonanie kompleksowego 
projektu całej instalacji, nie tak na ura, przygotowanie kartoteki technologicznej 
i złożenie wniosku na dofinansowanie . Nie wyobrażam sobie, że jeśli jest 
możliwość dofinansowania takiej inwestycji ze środków zewnętrznych, z 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska, że my z tego nie skorzystamy, 
a Państwo tutaj się upieracie zrobić cokolwiek, żeby zrobić Wydaje mi się to 
nie celowe, nie ekonomiczne, bo jeżeli wykonamy część prac bez projektu, a 
później będziemy dalej modernizować budynek, a zajdzie np. potrzeba 
przebudowy instalacji… Ja rozumiem, że wszystkie placówki na  terenie Gminy 
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Tłuszcz  wymagają jakiegoś dofinansowania, nie jestem za tym, że to 
Przedszkole ma być niedofinansowane, ale wszystkie placówki wymagają 
jakiegoś większego nakładu. W tym roku udało się pozyskać zewnętrzne  środki 
do szkoły podstawowej w Tłuszczu od Ministerstwa Edukacji i będziemy tak 
robić z kolejnymi szkołami. Jest to takie nieekonomiczne Według mnie należy 
wykonać kompleksowy projekt, uzyskać dofinansowanie i to rozpocząć. Ja nie 
jestem absolutnie przeciwny temu. 
Mowa jest tutaj o jednostkach, wykonują szereg bardzo ważnych zadań 
związanych z ratownictwem. Oczywiście, nigdy tego nie kwestionowałem, 
natomiast wszędzie są cięcia wydatków.
W rezerwie mamy przeznaczone pieniądze i o tym mówiłem już wcześniej, że 
chciałbym je przeznaczyć min. na remont dachu przy OSP, tam mieści się 
również PSP. Strażacy występowali o Powiatowego Komendanta o 
dofinansowanie, ale do tej pory nie ma odpowiedzi, nie wiem jak to wyjdzie. 
Jeżeli pozyskają 20 000 zł, my dołożymy drugie 20 000 zł, to na pewno 
modernizacje, naprawę tego dachu wykonamy.
Odnośnie sieci drogowej Gminy Tłuszcz mogę powiedzieć tyle, jest tu trochę 
racji, natomiast utrzymanie poprawy jakości , wymagają wszystkie drogi we 
wszystkich miejscowościach i nie jest to tylko miejscowość Jasienica, czy jakaś 
inna. Poza tym jestem bardzo ciekawy zdania radnego z Chrzęsnego Pana 
Henryka Wójcika i Pana Przewodniczącego, co myśli na ten temat. To znaczy, 
co, jeśli ktoś jest bardziej na wschód , na północ, czy na południe od Tłuszcza, 
to już tam nie będziemy robili dróg, z tego tak wynika.

Przewodniczący Rady  – Pan Burmistrz zwrócił się do mnie, chciałem 
powiedzieć, że Statut Gminy zobowiązuje mnie do tego, aby umożliwi ć radnym 
warunki do pełnienia mandatu radnego, a obowiązkiem radnego jest brać udział 
w sesjach, głosowaniu i składaniu wniosków.
Skoro pod tym wnioskiem podpisało się 13 osób, to nie widzę podstaw, żebym 
nie poddał tego pod głosowanie. 

Radny Henryk Wójcik - Szanowni Państwo Radni. Panie Przewodniczący, 
Panie Burmistrzu . Mówię do tych 13 radnych, którzy się podpisali pod tym 
wnioskiem i zastanawiam się, po co żeśmy się spotykali w czwartek. Pan mnie 
zaprosił Panie Burmistrzu, Panie  Przewodniczący, ja przyjechałem, 
rozmawialiśmy o budżecie, skończyliśmy i rozeszliśmy się jak ludzie, a dziś 
zachowujemy się jak Faryzeusze. Tak to wygląda. Panowie, proszę mi wskazać 
inwestycje w Chrzęsnem, poza tym jednym projektem na ulicę Tłuszczańską, 
proszę Panie radny Szydlik. To jest bezpieczeństwo dla ludzi, tam nie korzysta 
100 osób, tylko 2 000, 2 500, połowa Tłuszcza, całe Chrzęsne i Zalesie, w stronę 
Sulejowa i Jadowa. Wiem, że do Pana nie dociera, ja tylko powiem, dlaczego do 
Pana nie dociera i do Państwa, tych 13, dlatego, że zemsta jest rozkoszą bogów. 
Wam się nie podoba to, że ja akurat staram się robić dla mieszkańców to, co 
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potrafię najlepiej. Co Pan, co Pan  tutaj wniósł, proszę coś przynieść, coś 
zaproponować, bo wynieść, nie ma problemu.

Radny Robert Szydlik – proszę grzeczniej. 

Radny Henryk Wójcik  – ja jestem bardzo grzeczny, tylko jeżeli mnie próbuje 
się odciąć ostatnią drogę jedyną inwestycję, a proszę zerknąć do inwestycji w 
Jasienicy.  Co uważa Pan, że ludzie nie mają prawa bezpiecznie jeździć, tylko 
za przejazdem. Ja dzisiaj nie jestem w najlepszej formie, ale nie życzę Panu 
tego, żeby przyszła do Pana jakaś matka i powiedziała, tam zginęło moje 
dziecko, a Pan dąży do tego. Co Państwo sobie wyobrażacie, że mamy chodzić 
bo tak sobie życzą, że ze złości z nienawiści  zrobicie tak, że przeniesiecie 
75 000 zł na inną ulicę, akurat tyle. Było 300 000 zł i zostało to 
rozdysponowane, ja się nie upominałem i co jest dobrze, w którą stronę 
zmierzacie. Jak tak można, realizujecie Panowie założenia poprzednich radnych, 
nie damy realizować projektu, a będzie konflikt, w konflikcie dobrze się wam 
żyje, a mnie nie.

Radny Robert Szydlik – jednym zdaniem się odniosę. Nie chce tego mówić, 
ale muszę, Pan mówi o byciu Faryzeuszem, niech Pan sobie przypomni sytuacje, 
z którego okręgu w listopadzie przepłynęły do Pan pieniądze, wtedy Pan nie 
widział sprawy. Powiem Panu tyle, jak były nie dofinansowane inne okręgi, to 
ja nie patrzyłem, czy w moim okręgu są pieniądze, tylko zwróciłem uwagę, że w 
innych okręgach nie ma i proszę mi nie mówić o byciu  Faryzeuszem. Drogi do 
Chrzęsnego są dwie i ja tej trzeciej nie bronię, tylko mówię, utwardźmy ją, ona 
jest potrzebna, ale nie koniecznie w najwyższym standardzie, asfaltem, tych 
asfaltów się dużo nie buduje. 

Radny Henryk Wójcik – projekt nie jest standardem.

Rady Szydlik – bardzo proszę, ja Panu w słowo jednak nie wchodziłem.

Radny Wójcik -  ja też nie.

Przewodniczący Rady – Panowie kończmy.

Radny Szydlik – sekundę, poza tym zwraca się Pan do mnie, a tutaj podpisało 
się 13 osób, nie wiem, może  to już Pan powinien się zastanowić, dlaczego 13 
osób uważa, że akurat ta droga w Chrzęsnem niekoniecznie, ani inna, może stoją 
za tym przesłanki  jednak jakieś inne niż Pan sugeruje.

Radny Wójcik – wymieńmy..
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Radny Szydlik – no akurat nikt się tutaj przeciwko Panu nie sprzysiągł, czy 
przeciwko miejscowości Chrzęsne, bo  my wiemy, że tam parę rzeczy trzeba 
dokończyć, chociażby ulicę Zasobną i Borówkową do Wilczeńca . Jestem za. 
Panie Burmistrzu, żebyśmy  nie skalowali wzajemnej złości, bo to nie o to 
chodzi. Ja nie widzę powodu żeby ….   nie mam tu  zarzutów do Pana 
personalnych, osobistych, czy coś.  Tak samo, tak jak powiedziałem do Pani 
doradczyni też.

Pani doradca Burmistrza – nie czuje się urażona absolutnie.

Radny Szydlik – ja  nic tutaj osobiście nie mam i powiem w sposób prosty, 
złego słowa nie powiem. Wymieniliśmy na komisji kilka zdań i złego słowa nie 
powiem, natomiast kwestie gdzieś tam miary… ja nie chce przedłużać, tutaj 
mam nadzieje, że nie traktujecie tych wszystkich rzeczy osobiście. 

Radny Henryk Wójcik- Szanowni Państwo, ulica Tłuszczańska, tam ludzie  nie 
mają wyjazdu na odcinku 170 metrów . Walczą o nią mieszkańcy 23 lata, jest 
dokumentacja, są podpisy, kawałek drogi jest zrobione, nawet wyasfaltowane .
W czym jest rzecz, dlaczego tak się dzieje, dlaczego ulica Tłuszczańska jest solą 
w oku, ja sobie nie jestem w stanie skojarzyć. Fakt jest faktem, że ludzie tego 
nie odpuszczą i zapraszam tych 13 radnych na spotkanie z mieszkańcami. Może 
sami im wytłumaczycie, co należy robić, jak można pozbawić ludzi bezpiecznej 
komunikacji, bo ja nie jestem w stanie.

Pani Skarbnik- Proszę Państwa, Pan radny zgłosił wniosek o wykreślenie z 
projektu uchwały § 8 pkt.3, który mówi o upoważnieniu Burmistrza do 
dokonywania zmian w planie wydatków na uposażenia i wynagrodzenia ze 
stosunku pracy, z wyłączeniem zmian wydatków między działami.
Proszę Państwa, takie upoważnienie było w 2011 roku udzielone przez Radę. 
Oczywiście ono wynika z przepisów ustawy o finansach publicznych, nie jest 
obligatoryjne, ale Rada uchwalając budżet na 2011 rok, takiego upoważnienia 
udzieliła Panu Burmistrzowi i powiem Państwu tak, mimo tego upoważnienia 
Pan Burmistrz nie zwiększył wynagrodzeń. Jeżeli chodzi o Urząd, to plan 
budżetu na wynagrodzenia jest taki, jaki był uchwalony w lutym 2011 roku, 
natomiast wykreślenie tego z projektu uchwały bardzo utrudni nam pracę, jeśli 
chodzi o oświatę. Dużo jest tych zmian dokonywanych w oświacie jeśli chodzi o 
wynagrodzenia. Wszystkie takie zmiany będą musiały być kierowane na Sesje 
Rady, no i niestety te Sesje będą musiały być częściej. Jeżeli chodzi o oświatę, 
to rok szkolny nie pokrywa się z rokiem budżetowym i zawsze są zmiany 
dokonywane   w wynagrodzeniach w oświacie. Również dużo zmian 
dokonujemy jeśli chodzi o wynagrodzenia w projektach  i tutaj też do tej pory na 
podstawie upoważnienia dokonywał tego Pan Burmistrz, także wykreślenie tego 
na pewno bardzo utrudni nam pracę .
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Druga sprawa proszę Państwa, z wniosku  który złożył Pan radny wynika, że 
jednak te wydatki majątkowe ulegają zmianie i w tej chwili wystąpi niespójność 
pomiędzy Wieloletnią Prognozą Finansową, a projektem uchwały budżetowej 
na 2012 rok. Proszę Państwa, taka sytuacja miała miejsce, kiedy był uchwalany 
budżet na 2011 rok . Również uchwaliliśmy najpierw Wieloletnią Prognozę 
Finansową, następnie podczas uchwały budżetowej Pan Radny Szczotka zgłosił 
wniosek o dokonanie zmian, które zostały przegłosowane przez Radę i nastąpiła 
również zmiana wydatków bieżących na wydatki majątkowe. Jest to naruszenie 
prawa, była w tej kwestii opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej, że jest to 
niestety naruszenie prawa art.229 ustawy o finansach publicznych.
Chciałam zgłosić jeszcze autopoprawkę do projektu budżetu na 2012 rok .
W trakcie prac na Komisjach  padł wniosek radnego Laskowskiego o zmianę 
nazwy zadania pt.” wykonanie projektu i uzyskanie pozwolenia na budowę 
chodnika przy ulicy Cisowej w Tłuszczu „ na  „ wykonanie projektu  i uzyskanie 
pozwolenia na budowę  ulicy Cisowej w Tłuszczu” . Wykreślamy dwa wyrazy 
„ chodnika przy”.

Radny Robert Szydlik – bardzo przepraszam Państwa serdecznie, pamiętajmy 
o jednej rzeczy, Tłuszcz tutaj nie jest  wyspą samotną. W innych gminach są 
robione  przesunięcia budżetowe na sesjach, w Wołominie  na ostatniej sesji też 
był projekt przesunięć w budżecie, może poddajmy te wnioski pojedyńczo pod 
głosowanie .
Prosiłbym, aby Pani Skarbnik wskazała nam, w których punktach mamy tutaj 
sprzeczność z Wieloletnią Prognozą Finansową , to przy tych wnioskach trzeba 
będzie się zastanowić co zrobić i ja bym tego nie odpuszczał, bo pytanie jest 
takie,  po co istnieje ta Rada, czy po to, że mamy przyjść i wziąć  dietę, 
głosować, zagłosować i wyjść, czy  mieć wpływ zgodnie z ustawą o finansach 
publicznych.
Do kompetencji Rady należy ustalenie tego budżetu . Na kolejny rok budżetowy 
projekt przygotuje Pan Burmistrz . Może to jest bolesne dla obydwu stron, ale 
nie obrażając się ostatecznie można dojść do jakiegoś konsensusu. 

Burmistrz- uważam, że ten konsensus został osiągnięty 22 grudnia. Czuję się 
zażenowany, że muszę uczestniczyć w takiej farsie. Pani Skarbnik przed chwilą 
Panu powiedziała, że pewne zmiany są  naruszeniem prawa. Ja Panu powiem, 
jeżeli chodzi o inne samorządy np. w Jadowie , faktycznie radni przedstawili 
swoje zmiany do projektu budżetu, przynieśli gotową uchwałę budżetową, która 
została sprawdzona przez Skarbnika. Co do tego wniosku on  naprawdę nie 
spełnia wszystkich wymogów formalnych, żeby można było poddać go pod 
głosowanie. Przy głosowaniu tego, ja będę skarżył tą uchwałę budżetową, jeżeli 
będzie to przegłosowane w sposób nieprawidłowy i wiem jedno, że jestem na 
wygranej pozycji, tylko to niestety ale opóźni nam realizacje wszystkich 
inwestycji o co najmniej dwa miesiące. 
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Radny Henryk Wójcik- Panie Przewodniczący może Pan powie imiennie, kto 
się podpisał pod tym wnioskiem.

Radny Tadeusz Groszek – łatwiej będzie, kto się  nie podpisał.

Przewodniczący Rady- nie podpisał się Pan Henryk  Wójcik i ja.  

Radny Wójcik – kto się podpisał Panie Przewodniczący.

Przewodniczący Rady -  podpisało się 13 radnych.

Radny Wójcik -  nazwiska mają wszyscy, ja mam, Pan ma.

Przewodniczący Rady- nie są czytelne, ale będę mówił tak jak siedzą. 
Pan Tadeusz Sasin , Aleksandra Świeżak, Pan Dariusz Kur, Pani Danuta 
Opłotna, Pan Włodzimierz Malinowski, Pan Robert Szydlik, Pan Paweł 
Fydryszek, Pan Adam Wojtyra, Pan Tadeusz Groszek, Pan Mirosław Sobczak, 
Pan Kamil Laskowski, Pan Mirosław Szczotka i Pan Stefan Mikiciuk.   

Przewodniczący Rady – czy są jeszcze jakieś pytania.

Radny Robert Szydlik- chciałbym żeby Pani Skarbnik wskazała nam, które 
punkty tego wniosku pozostają  w sprzeczności i te możemy wycofać.

Przewodniczący Rady – chodzi o WPF, Pani Skarbnik, czy jest taka 
możliwość.

Burmistrz  – Pani Skarbnik jest pracownikiem Urzędu Gminy i to Burmistrz 
decyduje, co dany pracownik ma robić i ja nie wyrażam zgody 

Wytworzyła się dyskusja, radni zgłaszali, aby wniosek poddać pod głosowanie 
kompletny, pojedynczo głosować nad każdą zmianą, aby zarządzić 5 minutową 
przerwę .

Głos zabrał Pan Burmistrz i zapytał, czy wniosek jest kompletny. Jeżeli 
zmieniamy projekt uchwały budżetowej, to brakuje w niej wszystkiego, proszę o 
tabelki, załączniki, wszystko proszę przygotować i głosować. 

Radny Tadeusz Groszek – Pani Skarbnik tez wnosiła autopoprawki, nie dała 
nam zmienionej uchwały na 2011r, a Pan żąda od radnych, żebyśmy dali Panu 
gotową uchwałę, to jest nie w porządku Panie Burmistrzu. Od tego są 
pracownicy kompetentni w Urzędzie, którzy potrafią to wykonać.
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Burmistrz i Szanowny Panie Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, nie w 
porządku jest to, że Państwo na sesje przychodzicie gremialnie i próbujecie coś 
wymuszać, podkreślam, wymuszać. Wszystko było ustalone. Ja się nie poddam. 
Głos z sali – Panowie radni wycofajcie ten wniosek .

Radny Henryk Wójcik  – Panie Przewodniczący, ja mam jedną prośbę, 
spotykamy się, ustalamy, wspólna rzecz jaka była w czwartek, to było to, że na 
Przedszkole mieliśmy ustalić jakieś pieniądze i co jeszcze było Panie radny
Szydlik w czwartek przed świętami, tu żeśmy się spotkali, tu przy tym stole, 
podszedł Pan i powiedział : to żeśmy ustalili, jeżeli będzie trzeba to uzupełnimy 
później. Jak tak można, dorośli ludzie, mamy 20 000 ludzi mieszkańców, mamy 
dużo projektów, a my się zajmujemy byle czym, byle czym, jak Panowie 
możecie sobie na to pozwolić, ja od tego nie odstąpię, będę mówił jeszcze 
głośniej.  

Radny Robert Szydlik- jeszcze jedna rzecz, ja bym prosił o to, żeby w 
protokole znalazł się zapis, że ja pytałem Panią  Skarbnik, który z tych 
wniosków jest niezgodny, który narusza Wieloletnią Prognozę Finansową i że 
Pan Burmistrz  nie wyraził zgody, żeby Pani Skarbnik wskazała.
To jest dowód na to, że jesteśmy pozbawieni tej pomocy prawnej i 
merytorycznej itd.. Wśród nas nie ma księgowych i prawników. 

Burmistrz – to jest dowód na to Panie radny, że Pańskie słowo nic nie znaczy . 
Umawialiśmy się jak ludzie przed świętami, a dzisiaj wychodzimy, nie powiem 
jak. Nie mam sobie nic do zarzucenia.

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie pojedynczo poniższe wnioski.

    1.przeniesienie kwoty 100.000 zł z działu 750 rozdział 75023 „wynagrodzenia i 
     składki od nich naliczane do działu 801 rozdział 80104 „wydatki majątkowe” z 
     przeznaczeniem na wymianę instalacji centralnego ogrzewania w Przedszkolu 

Samorządowym Baśniowa Kraina w Tłuszczu.

Rada Miejska w Tłuszczu przy 13 głosach „za” , 1 głosie „przeciw” i 1 głosie 
„wstrzymującym się” przyjęła powyższy wniosek.

2. przeniesienie kwoty 30 000 zł z działu 921 rozdział 92109 par. 2480 do działu 
801 rozdział 80104 „ wydatki majątkowe” z przeznaczeniem na wymianę części 
okien w Przedszkolu Samorządowym Baśniowa Kraina w Tłuszczu. 

Rada Miejska w Tłuszczu przy 14 głosach „za” i 1 głosie „wstrzymującym się” 
powyższy wniosek przyjęła. 
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3. przeniesienie kwoty 130 000 zł z rezerwy ogólnej do działu 700 rozdział 
70001 na dotację celową z przeznaczeniem dla ZGKiM w Tłuszczu na wydatki 
inwestycyjne: zakup głowicy do czyszczenia rowów ( 30.000 zł) i zakup 
koparko-ładowarki ( 100.000 zł ) .

Rada Miejska w Tłuszczu przy 14 głosach „za” i 1 głosie „ przeciw” w/w 
wniosek przyjęta.

4. przeniesienie kwoty 40 000 zł z rezerwy ogólnej do działu 754 rozdział 75412 
paragraf 4210 z przeznaczeniem na zakup materiałów i wyposażenie dla 
jednostki OSP z terenu gminy.

Rada Miejska w Tłuszczu przy 14 głosach „za” i 1 głosie „wstrzymującym się” 
podjęła w/w wniosek.

5. przeniesienie kwoty 50 000 zł w załączniku nr 3 z działu 600 rozdział 616 
paragraf 6050 z pozycji 14 do działu 600 rozdział 6016 paragraf 6050 na 
zapisanie nowego zadania pod nazwą uporządkowanie stanu prawnego i 
własnościowego ulicy Wołomińskiej w Jasienicy.

Rada Miejska w Tłuszczu przy 11 głosach „ za”, 1 głosie „przeciw” i 3 głosach 
„wstrzymujących się” , powyższy wniosek przyjęła. 

6. wykreślenie z projektu uchwały budżetowej punktu 3. w paragrafie 8.

Przewodniczący Rady trzykrotnie przeliczał głosy, ponieważ nie zgadzała się  
liczba oddanych głosów . W głosowaniu brało udział 15 radnych. W I i II  
głosowaniu było 7 głosów „za” 4 głosy „przeciw” 3 głosy „wstrzymujące się”.
W  ostatecznym głosowaniu tj. III,  Rada Miejska w Tłuszczu przy 8 głosach 
„za”, 4 głosach „przeciw” i 3 głosach ”wstrzymujących się”  w/w wniosek 
przyjęła. 

Następnie Przewodniczący Rady  odczytał  Uchwałę Nr Wa 433.2011 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 12 grudnia 
2011 r w sprawie :

1. opinii o przedłożonym przez Burmistrza Tłuszcza projekcie uchwały 
budżetowej Gminy Tłuszcz na 2012 rok.

2. opinii o możliwości sfinansowania planowanego deficytu budżetu Gminy 
Tłuszcz na 2012 rok. 

Uchwała stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokółu.  
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Burmistrz zwrócił się do Przewodniczącego Rady o odczytanie treści Uchwały 
Budżetowej wraz z naniesionymi zmianami. Powiedział: Państwo 
przegłosowaliście poprawki, trzeba je teraz przeczytać i nanieść do Uchwały 
Budżetowej. Bardzo proszę. 

Wytworzyła się dyskusja.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie  Uchwałę  Budżetową na rok 
2012 z poprawkami zgłoszonymi przez  Panią Skarbnik Gminy jak również
przez 13 radnych.

Rada Miejska w Tłuszczu przy 14 głosach „za” i 1 głosie „przeciw” podjęła 
Uchwałę Nr XI/114/2011 w sprawie Uchwały Budżetowej na rok 2012, 
załącznik nr 15 do niniejszego protokółu.

Przewodniczący Rady ogłosił 15 minutową przerwę.

g) w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 
Narkomanii na rok 2012.

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.

Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła  Uchwałę  Nr  XI/115/2011 w 
sprawie  przyjęcia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych  oraz   Przeciwdziałania  Narkomanii  na  rok  2012, 
załącznik nr 16 do niniejszego protokółu.

h) w sprawie zmiany Uchwały Nr XI/150/07 Rady Miejskiej w 
Tłuszczu z dnia 19 grudnia 2007 r. w sprawie ustalenia zasad 
korzystania z obiektów użyteczności publicznej na terenie Gminy 
Tłuszcz.

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.

Radny Robert Szydlik – Panie Przewodniczący, Wysoka, Rado, Panie 
Burmistrzu, zastanawiam się czy nie powinniśmy doprecyzować jednego zapisu. 
W § 1 pkt.2 ppkt.2 – umowa zawarta na jeden miesiąc – 400 zł. Z tego zapisu 
nie wynika, czy chodzi np. o 4 spotkania, czy o 30 spotkań w miesiącu, czy 
zostawiamy tu  pełną dowolność . Otwarte jest to powiedzmy do 30 spotkań w 
miesiącu, czy tutaj chodziło jednak o taki zapis, który mówiłby o 4 spotkaniach 
o konkretnej  liczbie tych spotkań. Wydaje mi  się, że powinniśmy to 
doprecyzować, bo w ppt. 1 w mamy zapis-  co najmniej 2 razy w miesiącu i 
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mamy 200 zł, a tu mamy  400 zł . Jak to zrozumieć, czy 4 razy w miesiącu, czy 
w kolejnych 30 dniach. 

Jadwiga Gizińska, dyrektor ZOPO – tu chodzi o gimnazjum w Tłuszczu.
Niektóre podmioty wynajmują  powiedzmy na pół roku i od razu płacą z góry za 
pół roku, a  korzystają z tej sali raz w miesiącu i to o to chodzi. Są dwa takie 
podmioty i one korzystają dwa razy w miesiącu, albo po godzinie ….
 
Radny Szydlik - zadałem pytanie bo miałem wątpliwość, rozumiem że to 
dotyczy dwóch podmiotów, natomiast uchwała obowiązuje na przyszłość i 
wiemy, że jeśli umawiamy się, że to chodzi o 400 zł nawet przy wykorzystaniu 
każdego dnia, to nie mam więcej pytań i rozumiem taki zapis.     

Rada Miejska w Tłuszczy jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XI/116/2011 w 
sprawie zmiany Uchwały Nr XI/150/07  Rady Miejskiej w Tłuszczu z dnia 19 
grudnia 2007 r. w sprawie ustalenia zasad korzystania z obiektów użyteczności 
publicznej na terenie Gminy Tłuszcz, załącznik nr 17 do niniejszego protokółu.

i) w sprawie upoważnienia Burmistrza Tłuszcza do zaciągnięcia 
zobowiązania wekslowego z przeznaczeniem na zabezpieczenie 
realizacji projektu  kluczowego realizowanego przez Samorząd 
Województwa Mazowieckiego w ramach Regionalnego Programu 
Operacyjnego  Województwa Mazowieckiego 2007-2013, działania

     II – Przyspieszenie e-Rozwoju Mazowsza, poddziałania 2.2 Rozwój 
     e-usług i ich dostępu w ramach Mazowieckiej Sieci Społeczeństwa 
     Informacyjnego „M@zowszanie”.

Przewodniczący  Rady odczytał projekt uchwały.

Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XI/117/2011 w 
sprawie upoważnienia Burmistrza Tłuszcza do zaciągnięcia zobowiązania 
wekslowego z przeznaczeniem na zabezpieczenie realizacji projektu 
kluczowego realizowanego przez Samorząd Województwa Mazowieckiego w 
ramach Regionalnego Programu Operacyjnego  Województwa Mazowieckiego 
2007-2013, działania II – Przyspieszenie e-Rozwoju Mazowsza, poddziałania 
2.2 Rozwój e-usług i ich dostępu w ramach Mazowieckiej Sieci Społeczeństwa 
Informacyjnego „M@zowszanie”, załącznik nr 18  do niniejszego protokółu.

Ad5. Plany pracy Komisji Rady .

20



Mirosław Sobczak, Przewodniczący Komisji Budżetu i Inwestycji 
przedstawił plan pracy Komisji na 2012 rok, załącznik nr 19 do niniejszego 
protokółu,

Tadeusz Sasin, Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia 
przedstawił plan pracy Komisji na 2012 rok, załącznik nr 20 do niniejszego 
protokółu,

Stefan Mikiciuk, Przewodniczący Komisji Ładu, Porządku i Ochrony 
Środowiska, przedstawił plan pracy Komisji na 2012 rok, załącznik nr 21 do 
niniejszego protokółu,

Dariusz Kur, Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Handlu i Usług, 
przedstawił plan pracy Komisji na 2012 rok, załącznik nr 22 do niniejszego 
protokółu.
 
Ad6 .Interpelacje radnych, odpowiedzi na interpelacje.

Danuta Opłotna – chciałaby zapytać, jak się przedstawia na dzień dzisiejszy 
sytuacja świetlicy socjoterapeutycznej w Jasienicy, ponieważ mieszkańcy mnie 
pytają jak będzie świetlica funkcjonowała, gdyż żaden z Burmistrzów nie 
zechciał przyjechać na nasze spotkanie wiejskie, żaden termin nie odpowiadał. 
Zrobiliśmy zebranie 9 grudnia, Burmistrz się nie pojawił, w imieniu 
mieszkańców pytam, jak będzie funkcjonowała świetlica od nowego roku i jak 
będzie finansowana.
Drugie moje pytanie brzmi: czy Gmina złożyła wniosek do Zarządu Melioracji o 
dalsze czyszczenie odcinka rzeki Cienkiej od mostu przy drodze wojewódzkiej 
przez osiedle Górki w Jasienicy w kierunku osiedla Słoneczna w Tłuszczu, czyli 
o dalszą część, o co pytałam na poprzednich sesjach .
Trzecie pytanie , czy Gmina złożyła zapotrzebowanie do Urzędu Pracy w 
Wołominie na nowe etaty do ZGKiM w Tłuszczu. Wszyscy widzimy, że są to 
etaty bardzo potrzebne, ponieważ  widać to na ulicach miasta i w naszych 
miejscowościach, nie jest tak, jak powinno być.   

Burmistrz  – Szanowna Pani radna, już  nawet przygotowałem odpowiedź  na 
pismo, które żeście złożyli razem z radnym Mirosławem Szczotką, jednak do 
końca  nie  jest  prawdą,  że  nie  chcieliśmy  przyjechać.  Przecież  ja  mówiłem 
wyraźnie, że w te dni przedświąteczne mi nie odpowiada.
Więc jeżeli mamy już mówić o spotkaniu, to proszę przekazywać tą  informację 
tak,  jak  ona  miała  faktycznie  miejsce.  Faktycznie  powiedziałem,  że  przed 
świętami nie przyjadę, natomiast nie powiedziałem nawet pół słowa, że później 
tam nie  przyjadę.  Poinformowałem Panią  radną  o  tym i  również  o  tym,  że 
jeszcze nie przygotowałem odpowiedzi na pytania zadane mi  na zebraniu 26 
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września i wtedy jedna z mieszkanek poprosiła mnie o przygotowanie wykazu 
majątku Wspólnoty Wiejskiej, jakie nieruchomości stanowią własność Gminy i 
te nieruchomości, które stanowią własność OSP w Jasienicy, to jest jedna rzecz, 
którą obiecałem.
Drugą rzecz którą obiecałem, że na następne spotkanie przyniosę protokoły ze 
sprawy o zasiedzenie gruntów przez OSP. Wystąpiłem do sądu, zamówiłem już 
kopie  tych  protokołów.  Jeżeli  będę  w  ich  posiadaniu,  to  na  pewno  się  z 
Państwem umówię na spotkanie.
Druga rzecz jest taka, świetlica będzie funkcjonowała tak jak do tej pory, na 
tych  samych zasadach, jej finansowanie będzie prowadzone w taki sposób jak 
dotychczas.
Czy Gmina złożyła już wniosek do melioracji. Otóż wniosku pisemnego jeszcze 
nie składaliśmy, natomiast jestem w stałym kontakcie z Panem Andrzeja 
Makietą  i pilotuję tę sprawę i po nowym roku taki wniosek na pewno zostanie 
złożony.
Jeżeli chodzi o Urząd Pracy, to również jestem w kontakcie z Panią Bożeną 
Tlagą i w momencie gdy będą takie pieniądze, które są przygotowane dla 
Urzędu Pracy odgórnie, to oni nas informują o takich możliwościach pozyskania 
pracowników  i my wtedy składamy wnioski na konkretne osoby . 

Radna Opłotna  - ja byłam we wtorek, teraz nie będę się spierać, była rozmowa 
w cztery oczy , Pana słowo przeciwko mojemu i w druga stronę  to działa, ale 
nie powiedział Pan, że do końca roku, poza tym jest was dwóch, Wice burmistrz 
też by nas zadowolił Panie Burmistrzu. Przed wyborami można było przyjechać, 
jeśli nie chce Pan nas zaszczycić swoją osobą, to… 
     
Burmistrz – to nie jest tak Pani radna, proszę tej rzeczywistości nie 
przekłamywać. Jeżeli chodzi o zaproszenia, to ja sobie przypomnę, bo w piśmie 
Państwo wskazujecie, że ja mam przeprosić Państwa za nieobecność.  Na 
zebranie sołeckie ja w ogóle nie zostałem zaproszony  dwukrotnie i naprawdę , 
jeżeli ja……. 

Radna Opłotna – był Pan poinformowany Panie Burmistrzu, tutaj też .

Burmistrz -  proszę nie przekłamywać tej rzeczywistości. 

Robert  Szydlik-  Panie  Przewodniczący,  to  jest  oczywiście  pytanie  do Pana 
Burmistrza, słyszałem tu na jednym spotkaniu Komisji od Pani doradcy kwestię 
następującą. 
W BIP cały czas tam mamy jeszcze jakieś braki, jak się pojawia porządek na 
sesję, to bywa że nie ma wszystkich projektów uchwał, czy załączników 
zamieszczonych . Tutaj absolutnie bez pretensji miałbym prośbę, żebyśmy te 
sprawy starali się jakoś uporządkować w perspektywie  jakiejś realnej, bo to 

22



może potrwać, to jest system jednak skomplikowany jak wiadomo, ale może by 
się to udało w perspektywie pół roku doprowadzić tę sprawę do finału.  
I pytanie moje jest takie, wiem że od pewnego czasu sołtysi nie  dostają  budżetu 
i materiałów na sesje, tylko powiadomienia. Znaczy się, że wiadomo, że 
Państwo sołtysi  też mogą w Urzędzie uzyskać poza porządkiem materiały na 
sesje, jak będą się chcieli się zapoznać, wiadomo.
Natomiast  gdyby  to  było  dostępne w Internecie,  byłoby pewnie  łatwiej,  bo 
prawie każdy ma możliwość skorzystania w domu, bo ktoś z domowników z 
Internetu korzysta. Nie wiem jak sprawa wygląda w przypadku Panów radnych 
powiatowych, czy też  materiały dostają, czy są zapraszani na Sesje. 

Przewodniczący Rady – są zapraszani, materiałów nie dostają.

Burmistrz  – bardzo się staramy, żeby te wszystkie materiały były na BIP 
zamieszczone w sposób prawidłowy. Jeżeli Państwo widzicie  jakieś 
niedociągnięcia, to ja bardzo proszę  zgłaszać, bo wiadomo jeśli ktoś pracuje i 
sprawdza to wieczorem w domu, to wiadomo, że  informatyk nie jest tu 24 
godziny, ale jeśli faktycznie tak jest, to te niedociągnięcia w następnym  dniu 
roboczym zostaną przez nas naprawione.
Jeżeli chodzi tu o Państwa sołtysów, to faktem jest to, że Państwo dostają te 
zawiadomienia jedynie o terminie sesji, o porządku obrad. To nie jest jakaś 
złośliwość, czy jakieś tam celowe działanie. To jest jedynie kwestia tego typu, 
że jeżeli  mamy 28 sołectw i jeszcze kilka okręgów w mieście, dla każdego 
musimy przygotować komplet dokumentacji, to wtedy tracimy bardzo dużo 
czasu naszych pracowników, to jest jedna rzecz, a druga ze względów 
ekonomicznych, bardzo dużo papieru potrzeba  przy przygotowywaniu uchwały 
budżetowej, tyle stron proszę skopiować bodajże razy jeszcze 32,  dodatkowo.

Ad7. Zapytania i wolne wnioski, odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski.

Adam Wojtyra- Panie Burmistrzu, Panie Przewodniczący, czy Urząd Miejski 
ma na dzień dzisiejszy informacje od Marszałka Województwa Mazowieckiego 
na temat budowy dróg z  tzw. paragrafu poszanowania gruntów rolnych. 
Dlatego Panie Burmistrzu ten wniosek powinno się składać do końca dodajże 
stycznia, bynajmniej tak było w latach ubiegłych, może w tej chwili coś się 
zmieniło. 
Pytam się, czy coś się ukazało na mocy tego funduszu. 

Burmistrza- nic mi na dzień dzisiejszy nie wiadomo na temat ogłoszenia, ale 
jeżeli takie ogłoszenie o naborze będzie, to na pewno to Państwu radnym 
zgłoszę i wybierzecie tą drogę, którą według Państwa jest potrzeba realizować. 
Od razu mówię, że tam też są obostrzenia, należy mieć uregulowany stan prawy 
danej nieruchomości, musi być właściciel.
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Stefan Dobrzyński , Przewodniczący Rady  Osiedla „ Długa”  –  Panie 
Burmistrzu chciałem zapytać, kiedy będzie wodociągowane Centrum Tłuszcza, 
mam na myśli osiedle Długa.

Burmistrz  - bodajże 19 grudnia złożyliśmy pełne uzupełnienie do tego dużego 
wniosku i czekamy na ocenę tych  załączników które zostały przez nas złożone, 
może to potrwać około miesiąca, jak będzie podpisana z nami umowa, to wtedy 
przystąpimy do realizacji tego dużego projektu i rozpoczniemy prace na terenie 
miasta.  

Sołtys wsi Zalesie – zgłaszałem 6 grudnia, że nie świecą latarnie i pytanie do 
Pana Burmistrza, dlaczego one nie zostały jeszcze  naprawione.

Burmistrz – muszę to sprawdzić, czy to zgłoszenie do nas wpłynęło, jeżeli 
wpłynęło  i zostało przekazane Wykonawcy, to wtedy będziemy musieli go 
obciążyć karami.

Ad8. Zamknięcia obrad XI Sesji Rady Miejskiej w Tłuszczu dokonał Krzysztof 
Gajcy, Przewodniczący Rady Miejskiej w Tłuszczu 

Na tym protokół zakończono. Wszystkie wypowiedzi zamieszczone w tym 
protokóle są autentycznie zapisane.

Protokółowała:
Bożena Brzozowska  

Dokument utworzony 5 stycznia 2012 r. 
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